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RM-KR.0012.35.11.2023          

    

Protokół  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 27 listopada 2023 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 

Ad.1.  

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej otworzył o godz. 09:15 Przewodniczący Komisji 

Zbigniew Waprzko witając Z-cę Burmistrza Monikę Pawlik, Kierowników Referatów Urzędu 

Miejskiego, a także członków pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

- Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

- Komisji Spraw Społecznych, 

- Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów.  

 

Ad.2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Waprzko na podstawie listy obecności poinformował, 

że obecnych jest 5 członków komisji i stwierdził quorum uprawniające do podejmowania 

decyzji. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.3. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Omówienie materiałów na LXVIII sesję Rady Miejskiej w Rzgowie: 

a) informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Rzgów w roku szkolnym 

2022/2023. (DRUK 1) 

b) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/277/2020 Rady Miejskiej 

w Rzgowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Rzgów. 

(DRUK2) 

c) sprawozdania z przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu opracowania 

„Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rzgów na lata 2024-

2030”. (DRUK 3) 

d) projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Rzgów na lata 2024 – 2030. (DRUK 4) 

e) projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i 

w domu" na lata 2024-2028 oraz zwrotu wydatków w ramach wieloletniego rządowego 

programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.(DRUK5) 

f) projektu uchwały  w sprawie ustalenia ceny odbioru nieczystości ciekłych oraz ceny za 

1 kilometr przejazdu samochodu asenizacyjnego GZWiK w Rzgowie. (DRUK 6) 

g) projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty, terminu, częstotliwości i trybu jej 

uiszczania. (DRUK 7) 

h) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXVII/662/2023 sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024. (DRUK 8) 

i) projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Rzgów w 2024 roku. 

(DRUK9) 

j) projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów 

na lata 2023-2034. (DRUK 10) 
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k) projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. (DRUK 11) 

l) projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Starej Gadce. (DRUK 12) 

m) projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Starej Gadce. (DRUK 13) 

n) projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Konstantynie. (DRUK 14) 

o) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/420/2021 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania oraz wysokości nagród sportowych dla 

szczególnie uzdolnionych zawodników za osiągnięte wyniki we współzawodnictwie 

międzynarodowym lub krajowym. (DRUK 15) 

5. Sprawy różne.  

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.4. 

a) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Rzgów w roku szkolnym 

2022/2023. (DRUK 1) 

Informację przedstawiła Marta Pietrusińska gł. specjalista ds. oświaty.  

Brak uwag.  

 

b) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/277/2020 Rady Miejskiej 

w Rzgowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia aglomeracji Rzgów. (DRUK2) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Rozwoju i Współpracy Społecznej Miron 

Ossowski.  

Członek Komisji Kordian Skalski powiedział, że nadal nie otrzymał odpowiedzi na wniosek 

dotyczący udostępnienia dokumentów w sprawie aglomeracji.  

Członek Komisji Jarosław Świerczyński prosił o dostarczenie dokumentów w sprawie 

aglomeracji, tj.   zestawienia plusów i minusów podjęcia tej uchwały.  

Zastępca burmistrza Monika Pawlik powiedziała, że ze strony radnych nie było wniosku o 

organizację dodatkowego spotkania z osobami opracowującymi projekt uchwały. Co do 

odpowiedzi na wniosek radnego Skalskiego Urząd jest w terminie.  

Członek Komisji Kordian Skalski powiedział, że odpowiedź na wniosek jest potrzebna przed 

sesją.  

Radny Marek Bartoszewski powiedział, że czynnie uczestniczył w  dyskusji i został 

przekonany do przyjęcia zmienionej aglomeracji.  

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedział, że nie widzi minusów nowej aglomeracji. 

Dotychczas aglomeracja służyła do pozyskiwania środków zewnętrznych na rozbudowę 

kanalizacji, teraz ten czas już minął. Nie będzie środków zewnętrznych na takie małe 

aglomeracje, dlatego należy tą aglomerację ograniczyć, aby uniknąć kar. 

Dyrektor GZWiK Beata Jasiukiewicz powiedziała, że większość gmin robiło rozbudowaną 

aglomerację, tak aby można było uzyskać środki, a teraz okazuje się ze nie ma środków i 

należy chronić się przed karami.  

Członek Komisji Kordian Skalski zapytał kiedy otrzyma odpowiedź na wniosek radnego 

złożony w dn. 03.11.23 odnośnie aglomeracji. 

Kierownik Referatu Miron Ossowski powiedział, że urząd jest w terminie gdyż ma 30 dni na 

odpowiedź. 

Członek Komisji Kordian Skalski zauważył, że będzie to już po sesji, a miało być przed sesją 

w dn. 29.11.23 r. Przewodniczący Skalski dodał, że do uchwały powinny być dołączone 

dokumenty źródłowe, tak aby można było podjąć decyzję. Obecny dokument nie zawiera 

żadnych danych liczbowych i nie ma co porównywać go z obowiązującą aglomeracją, która 

zawierała takie dane. 

W dalszej części posiedzenia radni dyskutowali na temat procedury tworzenia projektu 

budżetu a także jego uchwalania.  

Z-ca Burmistrza Monika Pawlik powiedziała, że po to są takie terminy ustalone w polskim 

prawie, aby urzędnicy mogli z nich korzystać. Jeżeli chodzi o aglomerację to 3 lata to bardzo 

mało czasu i być może nie uda się zrealizować tej aglomeracji.  
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Radna Kamila Kuźnicka powiedziała, że na ul. Irysowej wskaźnik rlm jest spełniony i nadal 

nie jest ona wprowadzona do aglomeracji.  

 

c) sprawozdanie z przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu opracowania „Strategia 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Rzgów na lata 2024-2030”. (DRUK 3) 

Kierownik Referatu Rozwoju i Współpracy Społecznej Miron Ossowski poinformował, że w 

ramach konsultacji złożono 4 formularze, nie było uwag.  

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Rzgów na lata 2024 – 2030. (DRUK 4) 

Kierownik MOPS Aneta Łopyta przedstawiła projekt uchwały. Co roku przedstawiany jest 

monitoring oraz raport z realizacji celów przyjętych w strategii.  

Członek Komisji Jarosław Świerczyński zapytał czy powstają problemy z cudzoziemcami.  

Kierownik Aneta Łopyta powiedziała, że są pojedyncze jednostki z którymi są problemy, ale 

nie jest to problem globalny.  

Radny Radosław Pełka poprosił o sprawdzenie liczby mieszkańców, która podana została w 

strategii, radny uważa, że jest błąd.  

Kierownik Łopyta zobowiązała się że sprawdzi te dane.  

 

e) projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028 oraz zwrotu wydatków w ramach wieloletniego rządowego 

programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.(DRUK5) 

Kierownik MOPS Aneta Łopyta przedstawiła projekt uchwały.  

 

f) projekt uchwały w sprawie ustalenia ceny odbioru nieczystości ciekłych oraz ceny za  

1 kilometr przejazdu samochodu asenizacyjnego GZWiK w Rzgowie. (DRUK 6) 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor GZWiK Beata Jasiukiewicz.  

 

g) projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty, terminu, częstotliwości i trybu jej uiszczania. 

(DRUK 7) 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany.  

W związku z tym, że przy projektowaniu budżetu wyszła nadwyżka na gospodarowaniu 

odpadami przygotowano projekt uchwały, który zakłada obniżenie stawki do 34 zł, czyli o 2 

zł. Uchwała będzie obowiązywać od 1 stycznia 2024.  

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXVII/662/2023 sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2024. (DRUK 8) 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Marzena 

Surmacz.  

W poprzedniej uchwale nie zapisano pełnej definicji wynikającej z ustawy, dlatego konieczna 

jest zmiana jednego z zapisów.  

 

i) projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Rzgów w 2024 roku. (DRUK9) 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Marzena 

Surmacz. W poprzednim roku obniżono do kwoty 50,00 zł, w tym roku Izba Rolnicza 

również wyraziła zgodę na obniżenie podatku rolnego do tej kwoty. 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na 

lata 2023-2034. (DRUK 10) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Anna Czarnocka. Pani Skarbnik poinformowała, że 

będzie jeszcze jedna zmiana.  
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k) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. (DRUK 11) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Anna Czarnocka, jednocześnie poinformowała, że będzie 

jeszcze jedna zmiana.  

Radny Marek Bartoszewski zapytał o uszkodzenie dachu na OSP Bronisin.  

Pan Włodzimierz Kaczmarek z Urzędu Miejskiego wyjaśnił, że uszkodzenia stropu dokonała 

kuna. Wszelkie koszty pokrywa ubezpieczenie.  

Radny Radosław Pełka zapytał skąd zmniejszenia na szkołach.  

Skarbnik Anna Czarnocka powiedziała, że zmniejszenie wynika z niewykorzystania urlopów 

zdrowotnych, zwolnień lekarskich oraz wydatków na zakup energii elektrycznej i gazu. 

Oszczędności na wynagrodzeniach. 

Radna Kamila Kuźnicka cieszy się z przeznaczenia kwoty 300 tys. zł na wodociągi. Ale na co 

dokładnie te środki będą przeznaczone. Radnej zależy na wykonaniu wodociągu w ul. 

Ziołowej.  

Kierownik Referatu Inwestycji Iwona Kowalczyk w tym roku zostały zawarte dwie umowy 

na wodociągi, na obszar wiejski i na obszar miejski. Kwota jest przywracana, ponieważ 

umowa, która miała zakończyć się w styczniu, została już zrealizowana.  

 

l) projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Starej Gadce. (DRUK 12) 

Ulica Ciesielska.  

m) projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Starej Gadce. (DRUK 13) 

Ulica Szafirowa. 

n) projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Konstantynie. (DRUK 14) 

Ulica Magiczna.  

Projekty uchwał przedstawiła Pani Iwona Kluczak z Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Rolnictwa.  

 

o) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/420/2021 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania oraz wysokości nagród sportowych dla szczególnie 

uzdolnionych zawodników za osiągnięte wyniki we współzawodnictwie międzynarodowym 

lub krajowym. (DRUK 15) 

Zmiana terminu z 31 stycznia na 28 luty.  

Radni proponowali zmianę terminu na 31 marca, ale pozostawią tą kwestie do wyjaśnienia na 

sesji z radną Ewą Tyll, która była wnioskodawcą tego projektu uchwały.  

 

Ad.5. 

Radny Radosław Pełka poinformował, że ostatnia sesja w roku odbędzie się w dniu 28 

grudnia, jeżeli chodzi o sesję budżetową dobrze byłoby zrobić ją w pierwszym tygodniu 

stycznia. Wstępie radni zaplanowali komisję wspólną w celu omówienia projektu budżetu na 

10 stycznia, a sesję budżetową na dzień 17 stycznia.   

 

Ad.6. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Zbigniew Waprzko 

zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godz. 11:50. 

 

Protokołowała:        Przewodniczył:  

             PRZEWODNICZĄCY  

           KOMISJI  REWIZYJNEJ  

 

         

           Zbigniew Waprzko    


